
 

 

 
 

Nyborg d. 16. januar 2025 
 
Nyborg Friskole, Tværvej 9, 5800 Nyborg – skolekode: 449009 – tlf. 65317671 
 
Referat fra bestyrelsesmøde den 4. april 2024 
 
Dato: torsdag, den 16. januar kl. 19 – 21.30 
Sted: Nyborg Friskole, AUT gammelt hus 
 
Deltagere:  
Bestyrelsesmedlemmer: Christina, Annemarie, Brian, Hanne, Maria 
Afbud fra Tue og Mette 
Medarbejdere: Jesper Vognsgaard, Per, Dorthe, Louise 
Elevråd: Frida og Josefine 7.klasse 
 

1. Fremvisning af mellemtrins torv 

• Alle var med på fremvisning af det nye mellemtrins torv, med det nye møbel. Alle  
er enige om, at det er blevet et godt og brugbart lokale. 

2. Godkendelse og underskrift af referat 

• Referat fra sidste bestyrelsesmøde (12. december 2024) blev godkendt og 
underskrevet af bestyrelsen. 

3. Møde med repræsentanter fra elevrådet 

• Frida og Josefine fra 7. klasse var repræsentanter for elevrådet 

• De fortalte om deres arbejde og deres løbende møder. 

• Udskolingselevrådet har særligt fokus på udskolingen og for at få eleverne til at 
blive mere begejstrede for bl.a. motionsdagen.  

• De har også sat tiltag i gang vedr. aktiviteter i frikvarterne? 

• Elevrådet arbejder på fordeling af overskud fra Høstfest fra de seneste år: der er 
indkøbt forskellige spil, bordtennisbord samt diverse forskønnelser/hyggeting til 
bl.a. jul. 

• Der arbejdes også på at etablere en art klub med f.eks. skak, film eller spil. 

• Frem over vil der blive mere involvering af de mindre klasser ved kommende 
interview, som kan give inspiration til nye initiativer. 

4. Budgetopfølgning pr. 31.12.2024 ved DM 

• Fremlæggelse af foreløbig regnskab for 2024, med forbehold for de korrektioner 
der kan komme fra revisor ifm. med endelig gennemgang af årets regnskab.  

• Der blev givet mandat fra bestyrelsen til at aktivere nogle udgifter forbundet med 
de igangværende/kommende bygningsrenoveringer, det vil betyde et mindre 
overskud i 2024. 

5. Skolens bygninger/faciliteter – status og drøftelser – se bilag 

• Fremlæggelse af Christina og Jesper. 

• For at vi kan opføre SKUD er det nødvendigt med en ny lokalplan, da skolens 
byggeprocent er for høj til at vi kan opføre nye bygninger.  

• Vi skal derfor udarbejde en beskrivelse af ønsker for den kommende årrække (såvel 
renoveringer, som nybyggeri som evt. fjernelse af eksisterende bygninger/skure). 



 

 

Beskrivelsen skal omhandle hele skolen/hele området, således vi kan ansøge om ny 
lokalplan.  

• Til næste møde skal ledelsen afklare, om kommunen kan udføre dette arbejde eller 
hvad det koster, hvis skolen køber en konsulent med erfaring indenfor 
lokalplanarbejde i Nyborg til at bidrage til ansøgning om ny lokalplan. 

• Drøftelser af hvorledes den interne lokalekabale (indenfor de eksisterende 
bygninger) skal løses. 

• Det blev pointeret, at bestyrelsen fortsat arbejder på at give de kreative faciliteter 
gode rammer, så disse fag i fremtiden kan rumme hele klasser. 

• Det blev besluttet at arbejde videre med at etablere et køkken i nuværende 
billedkunst og flytte billedkunst til menighedshusets 1. sal. Det kan komme på tale 
at undervise halve klasser i billedkunst indtil vi får et lokale, der er stort nok til en 
hel klasse. Ledelsen ved PD/MB skal udarbejde beslutningsgrundlag inkl. priser for 
nyt køkken til næste møde. 

• Det blev besluttet at vente med at flytte musik til kirken og omdanne nuværende 
musik til sansemotorik/SFO lokale. 

• Der sættes ikke flere projekter i gang for nuværende. 
 

6. Bæredygtighed på Nyborg Friskole – oplæg af Jesper 

• Fremlæggelse ved JV.  

• Hvad er bæredygtighed? 

• Hvordan kan vi påvirke, arbejde og agere mere bæredygtigt i 
skolen/undervisningen/dagligdagen/vedligeholdelse 

• Bæredygtighed er mange ting. Det er komplekst at arbejde at indarbejde 
bæredygtighed på Nyborg Friskole. Skolen kan beslutte at udarbejde en ESG 
rapport  

• Værdigrundlaget indeholder tanker/baggrund for bæredygtighed. 

• Hvilke indsatsområder skal vi koncentrere os om? Drøftelse på kommende 
visionsmøde/bestyrelsesmøder. 

7. Medarbejdertrivsel – se bilag 

• Ved JV 

• Der er forskellige tiltag både for medarbejdere og elever 

• Seneste trivselsmåling fremvist til bestyrelsen 

• Medarbejdertrivsel optages som et tilbagevendende dagsordenspunkt i 
bestyrelsens årshjul 

8. Dato for en opfølgning af visionsdag 

• Det blev besluttet at holde en nyt visionsmøde tirsdag den 6/5 kl. 17-21 
9. Status vedr. evt. sponsortiltag ved Annemarie 

• Den bedste måde er via donationer i en støtteforening. 

• Der kommer skriv ud i et kommende nyhedsbrev vedr. evt. oprettelse af en 
støtteforening. Bestyrelsen tager ikke initiativ til at oprette en støtteforening. 

10. Drøftelse af generalforsamling – hvordan får vi flere til at deltage? 

• Forslag om et udvalg til videre arbejde med det. 

• Der blev nedsat et udvalg: Brian og Christina, der laver oplæg til næste 
bestyrelsesmøde. 

11. Meddelelser fra TR 

• TR beretter om et godt og konstruktivt samarbejde mellem ledelse og tillidsvalgte. 



 

 

• Næste skoleårs planlægning er godt i gang. Vi er foran tidsplanen vedr. planlægning 
af det kommende skoleår. 

• I lærergruppen vil man gerne finde tid til at evaluere de nye initiativer som er gjort i 
indeværende skoleår, som middagsbånd mm. 
 

12. Meddelelser fra formanden og skoleleder 

• Udsendt skriv fra JV med bl.a. ”adopter en klasse” med klasser i indskolingen. 

• Skærmpolitik opdateres på hjemmesiden. 
13. Evt.  

• Indbydelse til kommende årsmøde i Friskoleforeningen, bestyrelse og 
medarbejdere bliver indbudt snarest.  

• Årsmødet foregår en weekend sidst i april d. 26. - 27. april. 

• Orientering om kommende teamsmøde om højt begavede børn 
14. Bestyrelsens kvarter/kun bestyrelsen 

•  
 
 

Christina Lyngbakke Larsen (formand) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


